
   Portret van commissielid: Anouk van Dam

Uit de raad
van Wijchen

‘Het politieke vlammetje 
brandt al sinds mijn 
kindertijd’
Anouk van Dam is sinds 2022 com-
missielid namens de Wijchense VVD. 
Ze groeide op in een ondernemersge-
zin.

Waar komt jouw interesse in 
politiek vandaan?
‘Bij ons was politiek onderwerp van 

gesprek aan de keukentafel. Met een 
moeder die raadslid, fractievoorzit-
ter en wethouder in Epe is geweest, 
heb ik veel politiek meegekregen als 
kind. Ik zal nooit vergeten dat ze als 
wethouder werd beëdigd.

Wat was de eerste politieke stap?
‘Op de middelbare school heb ik een 
maatschappelijke stage gelopen bij 
de VVD-fractie in Epe. Het politieke 
vlammetje brandt al sinds mijn kin-
dertijd.’ 

Waar liggen je roots?
‘In bijna heel Nederland. Als kind zijn 
we veel verhuisd vanwege het werk 
van mijn vader. Ik ben geboren in Alp-
hen aan de Rijn en verder hebben we 
gewoond in Ridderkerk, Loosdrecht, 
Epe en Hilversum. In Eindhoven heb 
ik als student toegepaste psychologie 
gewoond. Voor de liefde ben ik acht 
jaar geleden naar Wijchen verhuisd.’

Wat doe je in het dagelijks leven?
‘Ik werk bij Alliander als consul-
tant op de afdeling inkoop en heb 
te maken met de energietransitie en 
duurzaamheid. Al die zonnepanelen 
op daken zijn natuurlijk heel goed, 
maar met de files op het elektrici-
teitsnet hebben we ook meer elektrici-
teitshuisjes nodig. Want daar moet de 
stroom naar toe zodat zonnepanelen 
terug kunnen blijven leveren. Deze 
onderwerpen komen ook terug in de 
politiek en hebben mijn interesse.’

Verder?
‘Met mijn moeder heb ik nog een 
bedrijf in natuurlijke geneeswijzen. 
De reguliere gezondheidszorg is van 
groot belang. Tegelijkertijd kreeg ik 
als kind al mee dat er meer is dan 
de dokter in het ziekenhuis en dat je 
klachten bij de bron moet aanpakken. 
Wat zorgt ervoor dat iemand steeds 
weer hoofdpijn heeft?’ 

Favoriete podcast?
‘De Spindokters. Deze podcast gaat 
over wat er in politiek Den Haag 
gebeurt. Spindokters Julia Wouters 
en Raymond Mens vertellen hoe 
spindokters in de politiek werken. 
(red. Spindokters zijn adviseurs van 
een politieke partij die het beleid van 
de politieke opdrachtgever zo positief 
mogelijk presenteren en verdedigen).’

Politieke ambities?
‘Ik ga voor een plekje hoger op de 
verkiezingslijst met de gemeente-
raadsverkiezingen in 2026. Voor mij 
ligt de weg naar een politieke carrière 
open.’

Naam: Anouk van Dam
Leeftijd: 34
Woont in: Woezik
Commissielid sinds: 2022
Vrije tijd: met gezin genieten en 
nieuwe dingen beleven, koken en 
wandelen

Kasteellaan 27, 6602 DB Wijchen  -  tel: 088 432 70 00  -  gemeente@wijchen.nl  -  www.wijchen.nl  -  volg ons ook op: week 28 - 2024  

Het plan om tussen 2030-2035 een 
tweede windpark in Wijchen te reali-
seren, is niet haalbaar, zeggen Kern-
achtig Wijchen, PvdA, CDA en VVD. 
De raad wil eerst duidelijkheid over 
grote ontwikkelingen. Daarnaast gaf 
een meerderheid van de raad aan meer 
grip te willen op de aanbesteding. Dat 
blijkt uit de raadsvergadering van 
dinsdag 2 juli waarin de fracties een 
besluit namen over de visie op wind- 
en zonne-energie. 

‘Ontwikkelingen zijn niet meer bij te 
houden. Wat betekent de stikstof-
problematiek voor verbreding van de 
A50? Waar komt de extra brug? Wat 
worden de landelijke milieunormen? 
Wanneer kunnen we de resultaten 
van het gezondheidsonderzoek ver-
wachten? Wat betekent het nieuwe 
landelijke beleid voor Wijchen? En 
waar komt het TenneT hoogspannings-
station?’ Martijn Verharen, raadslid 
Kernachtig Wijchen, somt de onzeker-

heden op waardoor het onmogelijk is 
een planning te maken voor plaatsing 
van een tweede windpark. Ook noemt 
hij het probleem van netcongestie 
(red. netcongestie betekent letterlijk: 
stroomfile op het elektriciteitsnet). 
Het treedt op als de volledige capaci-
teit van het net is bereikt. Dan moeten 
bijvoorbeeld zonnepanelen worden 
afgekoppeld van het elektriciteitsnet.

Hoogspanningsstation
Door al deze onduidelijkheden is de 
planning die genoemd wordt in de 
visie op wind- en zonne-energie om 
tussen 2030-2035 een windpark te 
realiseren en te exploiteren niet meer 
van toepassing. Daarom stelt Kern-
achtig Wijchen samen met VVD en 
PvdA in een amendement voor om de 
tijdsplanning uit de visie te halen. 
‘Met de komst van het TenneT hoog-
spanningsstations van 37 voetbalvel-
den levert Wijchen al een grote bij-
drage aan de energietransitie. Met dit 

station zorgen wij ervoor dat Brabant 
hun windmolens op het net kunnen 
aansluiten. Misschien kunnen onze 
windmolens op het grondgebied van 
Brabant?’, oppert Alice Peters-Vroom, 
raadslid VVD. ‘Netcongestie lossen 
wij niet op in het Kasteel. Zolang dit 
probleem nog boven ons hoofd hangt, 
bouwen wij geen nieuwe windmolens.’ 

Leefomgeving
Door deze ontwikkelingen zijn de ge-
noemde data in de visie voor zonne- en 
windenergie niet meer actueel, zeggen 
de indieners van het amendement. De 
genoemde grote ontwikkelingen heb-
ben veel impact op de leefomgeving en 
verdienen daarom goed overleg met 
bewoners. Ook is de wens om meer 
duidelijkheid te krijgen in de resulta-
ten van recent aangekondigde onder-
zoeken naar gezondheidsklachten. 

Regionale oplossingen
Het amendement werd ondersteund 

door een meerderheid van de raad. 
D66 en Wijchen Lokaal stemden niet 
in met het amendement. D66 vreest 
dat met het amendement de raad 
te veel invloed wil uitoefenen op de 
tender (de aanbesteding). ‘Dat kan 
tot willekeur leiden en marktwerking 
in de weg staan.’ Wijchen Lokaal is 
tegen windmolens in Wijchen, ook op 
de lange termijn. Wij denken meer aan 
regionale oplossingen’, aldus Dave 
Herms, raadslid Wijchen Lokaal. 

Raad wil eerst duidelijkheid over ontwikkelingen en dan pas tweede windpark

Drie kansrijke gebieden voor windenergie
De gemeente heeft drie kansrijke locaties uitgezocht voor een tweede wind-
park. Deze staan in de nieuwe visie op zonne- en windenergie. De drie ‘geschik-
te’ locaties liggen tussen Bergharen en Batenburg, bij Woezik en langs de A50 
Hernen, Leur en Niftrik. Er zijn al concrete plannen voor een windpark bij 
Leur en Niftrik en er is al een inpassingsverzoek gedaan bij de provincie. Eer-
der heeft de gemeenteraad van Wijchen de provincie verzocht om dit plan af te 
wijzen. Met een nieuwe visie en goede alternatieven voor een locatie hopen het 
college en de raad de provincie te overtuigen dat een windpark bij Niftrik en 
Leur geen goed idee is.  

Netcongestie
In de Regionale Energie Strategie (RES) is afgesproken om als regio 1,62 
TWh duurzame energie op te wekken in 2030. De verhouding tussen zonne-
energie (89%) en windenergie (11%) was in de RES echter scheef wat mede 
tot netcongestie leidt. Daarom is de afspraak gemaakt om de verhouding 
tussen zonne- en windenergie te verbeteren. Dat gebeurt door binnen de regio 
te zoeken naar nieuwe gebieden voor windenergie. Daarom heeft de gemeente 
Wijchen samen met inwoners en belanghebbenden een nieuwe visie op wind 
en zonne-energie gemaakt. Tot 2030 wil de gemeente zonneparken Bankhoef 
en Kamphoef realiseren en windpark Bijsterhuizen. Voor de periode na 2030 
staat een tweede windpark in de planning.


